
Тема занятия: «Использование лексики и грамматики раздела «Введение в 

специальность» 

Цель занятия: выучить грамматический материал по теме «Причастие»; 

использовать грамматические правила на практике, выполняя упражнения. 

 

Уважаемые студенты! Ознакомьтесь с материалами практического занятия 

на тему «Использование лексики и грамматики раздела «Введение в 

специальность». Конспект занятия выполняйте в рабочей тетради письменно, 

обязательно указывая дату занятия, тему занятия, номер упражнения. 

Ответы предоставить преподавателю на проверку до 10. 02. 2023 г. в 

электронном виде (фотоотчѐт)  на e-mail mikagol2605@mail.ru. Телефон 

преподавателя для консультации и возникающих вопросов: 072-14-15-816. 

С уважением, Голодюк Марина Викторовна. 

 

1. Повторите грамматический материал на тему «Причастие». 

2. Выполните письменно самостоятельную работу № 11 на тему 

«Использование лексики и грамматики раздела «Введение в 

специальность». 

  

  

Самостоятельная работа № 11. 

«Использование лексики и грамматики раздела «Введение в 

специальность». 

1. Образуйте причастия настоящего времени из глаголов. Переведите 

причастия. 

to speak, to read, to understand, to sing, to run, to watch, to explain, to jump, to play, 

to open. 

2. Раскройте скобки, употребив причастие прошедшего времени.  

 

1. The letter (to write) by him was very long. 

2. We are interested in the goods (to produce) by this factory. 

3. She didn’t understand the word (to say) by him. 

4. He didn’t see the things (to keep) in her box. 
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5. I don’t like the video (to buy) yesterday. 

6. This is the house (to build) many years ago. 

7. The question (to put) to the professor was important. 

8. When (to offer) to work abroad, he refused. 

9. The article on agriculture (to publish) in this magazine was written by Smith. 

10. You can get the book (to recommend) by our teacher in the library. 

 

3. Выберите нужную форму причастия. 

1. We listened to the girls (singing, sung) Russian folk songs. 

2. The girl (washing, washed) the floor is my sister. 

3. The floor (washing washed) by Helen looked very clean. 

4. The house (surrounding, surrounded) by tall trees is very beautiful. 

5. The wall (surrounding, surrounded) the house was very high. 

6.  Everything (writing, written) here is quite right. 

7. Read the (translating, translated) sentences one more. 

8. The pupils (translating, translated) a very difficult text are tired. 

9. (living, lived) in the south of our country, he cannot enjoy the beauty of Moscow. 

10. (sitting, sat) near the fire, he felt very warm. 

11. (looking, looked) through some magazines, I came across an interesting article 

about UFOs.  

12. The text (translating, translated) by the pupil is easy. 

 


